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ZPRÁVY Z RADNICE

U S N E S E N Í

ze schůze Rady města Rájec-Jestřebí dne 12. 11. 2007

Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí informace o po-
stupu na změně Územního plánu města Rájec-
-Jestřebí označené RJ1 a RJ7. Rada města 
dále pověřuje místostarostu zjištěním informací 
o postupu přípravy smlouvy s investorem, aby 
mohla být zástavbová studie závazná.

Usnesení č. 2
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout pozemek parc. č. 1348 zahrada o výměře 
60 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout část pozemku parc. č. 122 o výměře cca 
50 m2 (z celkové výměry 217 m2) v k. ú. Rájec 
nad Svitavou.

Usnesení č. 4
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
vykoupit pozemky na ul. Pionýrská nezatížené 
zástavním právem.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla prodloužit nájemní smlouvu 
na byt č. 2 na ul. Ol. Blažka čp. 181 v Rájci-Jestřebí 
na dobu určitou do 31.12.2008 nájemcům Radku 
Paděrovi a Pavlíně Hudcové. Po této době za 
předpokladu řádného hrazení nájemného se bude 
postupovat podle Pravidel o uzavírání nájemních 
smluv na byty ve vlastnictví Města Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 6a
Rada města rozhodla poskytnout Muzejní a vlas-
tivědné společnosti v Brně příspěvek ve výši 
1.000,- Kč.

Vážení spoluobčané,

vítám Vás na počátku nového roku 2008. 
Další rok je před námi a když se otočíme, udiví 
nás, jak ten loňský uběhl. Čas se podobá řece, 
která teče pořád dál a přináší události dobré 
i méně dobré.

Město postupně obnovuje věci hmotné: 
silnice, chodníky, osvětlení, vodovodní a kanali-
zační řad, zlepšujeme vzhled města o vybavení 
a mobiliář.

Ideální by bylo, kdyby se dařilo v novém 
roce obnovovat i věci duševní. Jen základy, nic 
víc. Něco jako: hraj fér a jednej fér, slovo, které 
dáš, ať platí jako psané, přijmi zodpovědnost 
za své chování, buď sám sebou a neschovávej 
se v davu, přispěj pozitivně do společného 
díla, měj rád ostatní stejně, jako máš rád sám 
sebe…

Většina z Vás tyto zásady dodržuje, protože 
jsou dobré a díky Vám má i naše město zdravé 
vztahy. Přesto občas vyslechnu věty: kuřeti 
bych neublížil, ale sousedovi nic neodpustím… 

nebo… však on to někdo zaplatí… …a právě 
tyto věty napovídají, že je ještě dost práce na 
budování dobrých mezilidských vztahů. A to za 
peníze městského rozpočtu nepořídíme.

A tak Vám do nového roku přeji hodně 
báječných dnů a také hodně hezkých vztahů 
v rodině, v sousedství a v práci.

SLOVO STAROSTY

Váš starosta
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U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 26. 11. 2007

Usnesení č. 6b
Rada města rozhodla poskytnout Mysliveckému 
sdružení Lenčov příspěvek ve výši 2.000,- Kč.

Usnesení č. 6c
Rada města rozhodla poskytnout TJ ZORA 
Praha – zrakově postižených sportovců příspě-
vek 100,- Kč.

Usnesení č. 6d
Rada města bere na vědomí informace o práv-
ním sporu společnosti LAXO s. r. o. proti Městu 
Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 6e
Rada města pověřila p. Papouškovou kontro-
lou bytového domu Ol. Blažka čp. 199 a 181 

a současně kontrolou parkování nepoužívaných 
vozidel či autovraků.

Usnesení č. 6f
Rada města pověřuje pana Sedláčka zajiště-
ním cenové nabídky na zřízení a montáž dvou 
ks displejů zobrazení rychlosti vč. délky záruky 
a termínu dodání.

Usnesení č. 6g
Rada města pověřuje místostarostu zajiš-
těním podkladů pro ekonomické posouzení 
variant zajištění veřejného pořádku v Rájci-
-Jestřebí.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí stanovisko osadního 
výboru Holešín k odprodeji nemovitého majetku.

Usnesení č. 2
Rada města bere na vědomí informaci ředitele 
Gymnázia a Střední odborné školy Rájec-Jestřebí 
o. p. s. Ing. Laštůvky o projektu půdní vestavby 
na budově gymnázia a doporučuje zastupitel-
stvu města podpořit tuto akci.

Usnesení č. 3
Rada města projednala a bere na vědomí 
plnění příjmů a čerpání výdajů k 31.10.2007.

Usnesení č. 4
Rada města přijala rozpočtová opatření 
č. 11/2007, 12/2007 a 13/2007.

Usnesení č. 5
Rada města souhlasí s návrhem smlouvy 
a uzavřením smlouvy o poskytnutí dotace z roz-
počtu Jihomoravského kraje – Fondu životního 
prostředí Jihomoravského kraje na Dovybavení 
sběrného střediska odpadů.

Usnesení č. 6
Rada města souhlasí s návrhem smlouvy a uza-

vřením smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Jihomoravského kraje – Fondu životního pro-
středí Jihomoravského kraje na Protipovodňová 
opatření I. etapa Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 7
Rada města projednala podmínky získání dota-
ce na protipovodňová opatření od Ministerstva 
zemědělství a doporučuje zastupitelstvu města 
souhlasit, že po realizaci akce bezplatně převez-
me protipovodňová opatření do svého majetku 
a bude se o ně starat s péčí řádného hospodáře 
bez dalších nároků na státní rozpočet.

Usnesení č. 8
Rada města souhlasí s návrhem platového 
výměru ředitele Základní školy a Mateřské školy 
Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 9
Rada města rozhodla poskytnout místnosti 
bývalé hasičské zbrojnice v Karolíně oddílu 
malé kopané Kanap Karolín formou bezplatné 
výpůjčky na dobu neurčitou.

Usnesení č. 10
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
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Usnesení č. 1
Zastupitelstvo města bere na vědomí informace 
o plnění úkolů z minulého zasedání zastupitelstva 
města a rozhodlo nezařadit realizaci akce „Více-
účelový sál“ do rozpočtu města na rok 2008.

Usnesení č. 2
Zastupitelstvo města bere na vědomí informace 
o pravomocech městské policie.

realizovat společně s obcí Bořitov projektovou 
dokumentaci pro územní řízení na cyklotrasu 
Jestřebí – Bořitov a zahájit výkupy pozemků.

Usnesení č. 11
Rada města doporučuje zastupitelstvu uzavření 
Smlouvy o budoucí kupní smlouvě s manželi 
Josefem a Janou Skácelovými.

Usnesení č. 12
Rada města rozhodla ve spolupráci se sta-
vebním úřadem detailně zmapovat ovlivnění 
možného prodeje p. č. 617/1 v k. ú. Holešín 
vzhledem ke stávající cestě. Materiál bude po 
zpracování znovu projednán.

Usnesení č. 13
Rada města rozhodla uzavřít nájemní smlouvu 
s JUDr. Martou Šosovou na část pozemku p. č. 
743 ostatní plocha o výměře cca 243 m2² (z celko-
vé výměry 576 m2) za účelem zřízení zahrady.

Usnesení č. 14
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout garáž ve dvoře rodinného domu č. 36 na 
ul. Komenského v Rájci-Jestřebí.

Usnesení č. 15
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
zařadit projekt kompostárny do plánu investic 
a oprav na roky 2006 – 2010 a zařadit žádost 
o realizaci do strukturálních fondů a spolufinan-
covat jej z rozpočtu města Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 16
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
souhlasit s navýšením členského příspěvku z 5 
na 10 Kč/osoba/rok. Rada města konstatova-
la, že bude možné dosáhnout na vyšší dotace 
v rámci Spolku.

Usnesení č. 17
Rada města bere na vědomí informaci o bu-
doucí činnosti bezpečnostní agentury LARN. 
Rada města ukládá místostarostovi prověření 
možnosti udělování pokut za přestupky provo-
zovatelům restauračních zařízení.

Usnesení č. 18a)
Rada města rozhodla vyhovět žádosti Fot-
balového klubu MKZ Rájec-Jestřebí a přispět 
částkou 3 tis. Kč na turnaj přípravek, který se 
koná 9.12.2007.

Usnesení č. 18b)
Rada města rozhodla poskytnout finanční pří-
spěvek na Mikuláškou besídku v Karolíně ve 
výši 560 Kč.

Usnesení č. 18c)
Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
vyhovět žádosti TJ Sokol o příspěvek na opravu 
střechy kabin a částku 100 tis. Kč vyčlenit v rám-
ci rozpočtového provizoria na rok 2008 nebo 
v rámci rozpočtu města na rok 2008.

Usnesení č. 18d)
Rada města žádá Komisi pro vodní hospodářství 
a životní prostředí, aby projednala a posoudila 
vývozní plán a skládky mrvy.
Hlasování: pro: 5 proti: 0 zdržel se: 0
Odpovídá: Sáňka

Usnesení č. 18e)
Rada města bere na vědomí informace o nákla-
dech na likvidaci odpadu za rok 2006 a doporu-
čuje zastupitelstvu města poplatek za likvidaci 
odpadů na rok 2008 nezvyšovat.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

U S N E S E N Í

ze zasedání Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí ze dne 12. prosince 2007
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Usnesení č. 3
Zastupitelstvo města bere na vědomí plnění pří-
jmů a čerpání výdajů k 31.10.2007 a 30.11.2007 
(přílohy č. 1a, 1b a 2a a 2b).

Usnesení č. 4
Zastupitelstvo města bere na vědomí rozpoč-
tová opatření schválená radou města č. 10, 11, 
12, 13/2007 a schvaluje rozpočtová opatření 
č. 14,15 a 16/2007 (přílohy č. 3,4,5).

Usnesení č. 5
Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové 
provizorium města Rájec-Jestřebí na rok 2008 
ve výši 32 870 000 Kč (příloha č. 6a, 6b).

Usnesení č. 6
Zastupitelstvo města rozhodlo zrušit Fond 
rozvoje města Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 7
Zastupitelstvo města souhlasí s realizací půdní 
vestavby na budově gymnázia na Komenského ul. 
240. O spolufinancování této akce s Gymnáziem 
a Střední odbornou školou Rájec-Jestřebí, o. p. s. 
rozhodne zastupitelstvo města po předání nákladů 
projektové dokumentace a vlastní akce.

Usnesení č. 8
Zastupitelstvo města souhlasí, že po realizaci 
akce protipovodňová opatření převezme tato 
bezplatně do majetku Města Rájec-Jestřebí 
a bude se o ně starat s péčí řádného hospodáře 
bez dalších nároků na státní rozpočet.

Usnesení č. 9
Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou 
vyhlášku města Rájec-Jestřebí č. 2/2007, kterou 
se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška 
města Rájec-Jestřebí č. 1/2007 o stanovení 
systému shromažďování, sběru, přepravy, tří-
dění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů a nakládání se stavebním odpadem 
(příloha č. 7).

Usnesení č. 10
Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou 
vyhlášku města Rájec-Jestřebí č. 3/2007, kterou se 

mění obecně závazná vyhláška č. 2/2006 o míst-
ním poplatku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů (příloha č. 8a, 8b)

Usnesení č. 11
Zastupitelstvo města schvaluje Směrnici měs-
ta Rájec-Jestřebí č. 3/2007 Pro poskytování 
cestovních náhrad zaměstnancům a členům 
zastupitelstva města (příloha č. 9).

Usnesení č. 12
Zastupitelstvo města schvaluje přijetí dotace 
175 000 Kč dle Smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu Jihomoravského kraje (FŽJ JMK) 
na dovybavení sběrného dvora odpadů města 
Rájec-Jestřeb (příloha č. 10)..

Usnesení č. 13
Zastupitelstvo města schvaluje přijetí dotace 
4 000 000 Kč dle Smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu Jihomoravského kraje (FŽJ JMK) 
na stavbu ochranných hrází dle projektu „Proti-
povodňová opatření Rájec-Jestřebí – I. etapa“ 
(příloha č. 11).

Usnesení č. 14
Zastupitelstvo města rozhodlo neprodat část 
pozemku parc. č. 1397/1 ostatní plocha o výmě-
ře cca 80 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 15
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat za cenu 
116 Kč za 1 m2 pozemky zastavěné garážemi:
-  parc. č. 527/2 o výměře 32 m2 Pavlu a Marii 

Sáňkovým,
-  parc. č. 527/3 o výměře 30 m2 Jaroslavu 

a Iloně Tesařovým,
-  parc. č. 527/4 o výměře 21 m2 Jaroslavu 

a Iloně Tesařovým,
-  parc. č. 527/5 o výměře 21 m2 Pavlu a Marii 

Sáňkovým,
-  parc. č. 527/6 o výměře 21 m2 Milanovi a Len-

ce Sehnalovým,
-  parc. č. 527/7 o výměře 21 m2 Miroslavu 

a Ireně Horákovým,
-  parc. č. 527/8 o výměře 21 m2 Stanislavu 

Staňkovi, Havlíčkova 63,
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-  parc. č. 527/9 o výměře 21 m2 Josefu a Janě 
Skácelovým,

-  parc. č. 527/10 o výměře 21 m2 Františkovi 
a Anně Hruškovým,

-  parc. č. 527/11 o výměře 21 m2 společnosti 
RÓBA. s. r. o.,

-  parc. č. 527/12 o výměře 21 m2 Františkovi 
a Jaroslavě Sedláčkovým,

-  parc. č. 527/13 o výměře 21 m2 Zdeňkovi 
a Ivoně Vašíčkovým,

-  parc. č. 527/14 o výměře 21 m2 Miroslavě 
Hromkové,

-  parc. č. 527/15 o výměře 23 m2 Františkovi 
a Anně Hruškovým,

všechny zastavěná plocha v k. ú. Rájec nad 
Svitavou, s  tím, že kupující dále uhradí:
a)  částku 10 000,- Kč, tj. částečný podíl na ná-

kladech vybudování opěrné zdi k prodávaným 
pozemkům, určený rozhodnutím zastupitel-
stva města ze dne 26. 6 .2002, jako částka 
připadající na 1 budovanou garáž,

b)  náklady spojené s převodem nemovitosti.

Usnesení č. 16
Zastupitelstvo města rozhodlo nabýt na základě 
kupních smluv do vlastnictví Města Rájec-Jes-
třebí části pozemků v k. ú. Rájec nad Svitavou 
s charakterem veřejného prostranství
-  parc. č. 1505 orná půda o výměře cca 25 

m2 od Jana Dvořáka, Rájec-Jestřebí, Jana 
Dvořáka, Adamov, Martina Dvořáka, Ivany 
Rytířové,

-  parc. č. 1507 orná půda o výměře cca 25 m2 
od Bedřišky Hebelkové,

-  parc. č. 1509 orná půda o výměře cca 25 m2 
od Petra Buše,

-  parc. č. 1511/1 orná půda o výměře cca 15 m2 
od Adely Loubalové, Hany Loubalové, Milady 
Schneiderové,

za cenu 30,- Kč za 1 m2 s tím, že Město Rájec-
-Jestřebí uhradí náklady spojené s převodem
nemovitostí.

Usnesení č. 17
Zastupitelstvo města rozhodlo nabýt na základě 
kupních smluv do vlastnictví Města Rájec-Jes-
třebí pozemky pro vybudování inženýrských sítí 
v Jestřebí:

-  parc. č. 848/31 orná půda – část o výměře 
600 m2 nově označená parc. č. 848/36 od 
Jiřího Zeráka,

-  parc. č. 848/32 orná půda – část o výměře 
1605 m2 nově označená parc. č. 848/35 od 
Květoslavy Manové,

-  parc. č. 848/33 orná půda – část o výměře 
151 m2 nově označená parc. č. 848/34 od 
Jiřího a Věry Plhoňových,

- parc. č. 848/7 orná půda o výměře 1304 m2 
od Jaroslava Horta, Karla Zezuly

za cenu 170,- Kč za 1 m2 s tím, že smluvní 
strany uhradí rovným dílem náklady spojené 
s převodem.

Usnesení č. 18
Zastupitelstvo města rozhodlo zvýšit cenu 
vodného o 4,- Kč/m3 a vodného o 4,- Kč/m3 bez 
DPH s účinností od 1. 1. 2008.

Usnesení č. 19
Zastupitelstvo města rozhodlo realizovat spo-
lečně s obcí Bořitov projektovou dokumentaci 
pro územní řízení na cyklotrasu Jestřebí – Bořitov 
a ukládá radě města zpracovat podklady pro 
výkupy příslušných pozemků. Zastupitelstvo 
města rozhodlo zařadit akci cyklotrasy do plánu 
investic a oprav na rok 2008.

Usnesení č. 20
Zastupitelstvo města bere na vědomí in-
formace o projektu kompostárny a rozhodlo 
ho podpořit. Zastupitelstvo města pověřuje 
místostarostu zjištěním informací o financo-
vání akce ze strukturálních fondů a o provozu 
kompostárny.

Usnesení č. 21
Zastupitelstvo města schvaluje členský příspě-
vek do Spolku obcí pro rozvoj venkova Moravský 
kras ve výši 10,- Kč na 1 občana města.

Usnesení č. 22
Zastupitelstvo města rozhodlo poskytnout TJ 
Sokol Rájec-Jestřebí příspěvek na havarijní 
opravu střech kabin ve výši 100.000,- Kč v rám-
ci rozpočtového provizoria (rozpočtu města) 
na rok 2008.
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Usnesení č. 23
Zastupitelstvo města neakceptuje neopodstat-
něný návrh společnosti MEGA Production a. s. 
ze dne 9. 10. 2007, jímž tato společnost navrhuje 
prodej budovy sokolovny s pozemkem Městu 
Rájec-Jestřebí za cenu 1 700. 000,- Kč, neboť již 
byla uzavřena řádná kupní smlouva s vlastníkem 
nemovitostí Českou obcí sokolskou Praha.

Usnesení č. 24
Zastupitelstvo města bere na vědomí informa-
ce o způsobu financování pečovatelské služby 
poskytované Oblastní charitou Blansko.

Usnesení č. 25
Zastupitelstvo města rozhodlo zařadit do pro-
gramu bod revokace části usnesení č. 1.

Usnesení č. 26
Zastupitelstvo města ruší své rozhodnutí 
nezařadit do rozpočtu roku 2008 realizaci akce 
„Víceúčelový sál“.

Usnesení č. 27
Zastupitelstvo města rozhodlo zařadit realizaci 
akce „Víceúčelový sál“ v rámci rozpočtového 
provizoria pro rok 2008.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

NELZE VĚŘIT,

bezmála rok co bylo otevřeno ve spolupráci 
s firmou SITA Blansko Sběrné středisko od-
padů (SSO) v našem městě. Stalo se místem, 

CO NÁS ČEKÁ V ROCE 2008 …

Co se dá všechno stihnout za 365 dní? 
Moc nebo málo? Máme priority, které budeme 
postupně naplňovat.

Jednou z prvních je vybudování protipovod-
ňových opatření u Svitavy a na soutoku Svitavy 
a Býkovky. Získali jsme od Jihomoravského 
kraje dotaci ve výši 4 milionů Kč na realizaci 
této stavby. Jihomoravský kraj nám tímto krokem 
hodně pomohl.

Další velkou akcí je vybudování inženýr-
ských sítí pro výstavbu rodinných domů v části 
Jestřebí. Vše je nachystáno a po dokončení 
výběrového řízení se stavba může rozběhnout.

V loňském roce jsme nechali zpracovat pro-
jektovou dokumentaci na kompletní rekonstrukci 
sokolovny. Letos budeme usilovat o získání 
dotace, protože náklady se pohybují v rozsahu 
desítek milionů korun.

Připravujeme akce v oblasti kanalizace pro 
Karolín, Holešín a část Rájce.

K tomu všemu jsou připravovány drobněj-
ší akce jako bude menší víceúčelový kulturní 
sál, projekt cyklostezky z Jestřebí do Bořitova, 
uvažujeme o zřízení malé kompostárny a řada 
dalších akcí…

Nejde však vše naráz, a tak budou tyto akce 
realizovány postupně podle našich možností.

CO POTĚŠÍ …
Vloni na podzim bylo velké rozhodování oko-

lo vánoční výzdoby. Buď zdobit postaru velký 
smrk, krásný, ale přerostlý nebo vybrat strom 
menší, mladší a ke zdobení vhodnější.

Nakonec jsme se rozhodli pro změnu stromu 
s novou hvězdou a s jednoduchou výzdobou na 
sloupech. Ještě před rozsvícením bylo slyšet 
kritiku, že jsme měli nechat vše při starém a že 
náš strom byl největší a kdo ví jak to bude.

A vše dopadlo dobře. Rozsvícení vánočního 
stromu se díky programu dětí a paní učitelek vy-
dařilo a lidí přišlo opravdu hodně. Nový strom se 
hodně lidem líbí a můžeme říci, že náš vánoční 
strom není sice největší, ale v nejbližším okolí 
patří k nejhezčím. A to potěší …

Na závěr roku nadělili zastupitelé našim 
občanům dárek pod stromeček v podobě sou-
hlasu s vybudováním víceúčelového kulturní-
ho sálu v prostorách nákupního střediska na 
ulici Komenského. Tento sál bude sloužit pro 
kulturní a spolkové akce malého a středního 
rozsahu a předpokládá se zde i zřízení malého 
digitálního kina.

Ing. Pavel Perout
starosta

kde nejen občané našeho města, ale i okolních 
obcí – Ráječka a Kuniček mohou na základě 
uzavřených smluv využívat nabídky likvidace 
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odpadů z domácností. Tato možnost se setkala 
u řady občanů s nadšením a potěšením, přímo 
do SSO ukládat v podstatě vše, co je přiveze-
no, až na drobné výjimky, které se průběžně 
odstraňovaly.

V průběhu měsíce srpna město uzavřelo 
smlouvy s kolektivními provozovateli zpětného 
odběru použitých elektrozařízení, provozo-
vanými společnostmi ELEKTROWIN a. s., 
Aseko s. r. o., EKOLAMP s. r. o. Firmy v plném 
rozsahu umožní zpětný odběr elektrozařízení 
od malých a velkých domácích spotřebičů, ná-
řadí, nástroje, chladničky, kompletní televizory, 
rozhlasové přijímače, elektrozvukové zařízení, 
kompletní počítačové obrazovky, monitory, 
všechny druhy světelných zdrojů, zářivky, 
výbojky, apod.

Pojem elektrozařízení se rozumí všechny 
spotřebiče, včetně elektronástrojů, jež jsou 

taktéž odebírány zcela kompletní zdarma.
V případě návozu elektrozařízení, které 

je nekompletní, narušené, rozebrané je ob-
sluha povinna zařízení nepřijmout z důvodu 
nemožnosti odběru kolektivními systémy. Takto 
odevzdané elektrozařízení není možné odebrat 
bez poplatku, neboť podléhá zpoplatnění jako 
nebezpečný odpad.

Po ročním úspěšném provozu sběrného 
střediska odpadů si ceníme práce provozo-
vatele firmy SITA Blansko a Vás všech, kteří 
služby využíváte v nabízeném rozsahu. Praxe 
ukazuje jak u občanů města Rájec-Jestřebí, tak 
i okolních obcí Ráječka a Kuniček, že široký 
sortiment odběru prospívá a vytvořil možnost 
přímo na místě provádět třídění odpadů z do-
mácností.

Tímto každý přispívá k zlepšení stavu život-
ního prostředí kolem nás, což je naším cílem 
– zlepšit okolí ve kterém žijeme.

Informujeme občany, že dnem 1. ledna 2008 se stává 
účinným zákon č. 261/2007 Sb., o stabilizaci veřejných 
rozpočtů, část 45 Daň ze zemního plynu a některých dalších 
plynů. Tímto zákonem se zavádí daň ze zemního plynu 

a jsou jím dotčeny všechny právnické i fyzické osoby, které jsou dodavateli zemního plynu 
nebo konečnými spotřebiteli.

Svých zákazníků, si vážíme, proto je naším cílem Vám tuto problematiku co nejvíce přiblížit. 
Veškeré důležité informace o dani ze zemního plynu jsme proto umístili na naše webové stránky 
na adrese www. rwe-jmp. cz, sekce Novinky.

Pokud používáte veškerý nakupovaný zemní plyn k výrobě tepla bez ohledu na způsob 
spotřeby (tzn., že zemní plyn používáte jako nosič tepelné energie uvolněné spálením, 
např. vytápění budov, ohřev vody, technologii výroby apod.), zemní plyn Vám bude au-
tomaticky fakturován se sazbou daně 30,60 Kč/MWh.

V případě, že používáte zemní plyn k jiným účelům nebo máte možnost uplatnit nárok na 
osvobození od daně, naleznete na výše zmíněné webové adrese informace a pokyny týkající 
se zejména

- osvobození od daně pro domácnosti a domovní kotelny,
- možnosti osvobození od daně pro použití zemního plynu v metalurgických procesech a k mi-

neralogickým postupům,
- možnosti osvobození od daně zemního plynu použitého k výrobě elektřiny,
- možnosti osvobození od daně zemního plynu pro kombinovanou výrobu elektřiny 

a tepla
a také vzor Čestného prohlášení určeného pro: 1. domovní kotelny; 2. zákazníky užívající 

zemní plyn pro pohon motorů (tj. CNG) nebo jiné účely; 3. pro použití ve stacionárních motorech. 
Toto Čestné prohlášení slouží k tomu, aby k dodanému zemnímu plynu byla přiřazena správná 
sazba daně a aby bylo domovním kotelnám možné dodat zemní plyn osvobozený od daně. 
Pokud budete v ostatních případech žádat o povolení k nabytí zemního plynu bez daně nebo 
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LSPP ve správním obvodu obce s rozší-
řenou působností Blansko bude zajištěna pro 
občany těch obcí v prostorách současné LSPP 
v Blansku, tj. v prostorách Zdravotnické zá-
chranné služby Blansko, příspěvkové orga-
nizace Krajského úřadu, tedy v místě, které 
občané znají (budova u Nemocnice Blansko, 
s adresou Blansko, K. H. Máchy 17 a to zřejmě 
v rozsahu: 
a) všeobecná LSPP
 v každý pracovní den v době od 17:00 do 

22:00, ve dnech pracovního volna a klidu a 
ve státem uznané svátky v době od 8:00 do 
22:00

b) LSPP pro děti a dorost
 ve dnech pracovního volna a klidu a ve státem 

uznané svátky v době od 8:00 do 18:00
c) ohledání zemřelých po dobu provozu LSPP 

a mimo ordinační hodiny a návštěvní dobu 
praktických lékařů

d) stomatologická LSPP ve dnech pracovního 
volna a klidu a ve státem uznané svátky a to 
vždy v době od 8:00 do 12:00, přičemž rozpis 
služeb jednotlivých lékařů bude nadále zve-
řejněn na webových stánkách Města Blanska 
(www.blansko.cz) a ve zpravodaji města

Od 1. 1. 2008 budou v českém zdravotnictví 
zavedeny čtyři základní typy poplatků:
- 30,- Kč za návštěvu u lékaře (různých odbor-

ností a také psychologa a logopeda)
- 30,- za výdej léku na předpis
- 90,- za návštěvu pohotovosti
- 60,- za den pobytu v nemocnici (a některých 

dalších zařízeních)
Poplatek 30,- Kč za návštěvu v ordinacích 
se nehradí:
- není-li provedeno klinické vyšetření
- jedná se o preventivní prohlídku
- jedná se o laboratorní a diagnostické vyšet-

ření
- jde o některé zvláštní léčebné úkony a to buď 

tzv. dispenzární péči (u vážně nemocných 
dětí, těhotných žen) nebo hemodialýzu a 
dárcovství krve

Ochranný limit ve výši 5.000,- Kč
Jeho hlavním úkolem je chránit zejména chronicky 
nemocné před nadměrnou kumulací doplatků za 
léky a některých nově zaváděných regulačních 
poplatků. Do limitu se počítají doplatky za léky, pří-
platky ve výši 30,- za návštěvu u lékaře, poplatky ve 
výši 30,- za výdej léku.  Do limitu se nezapočítávají 
doplatky za některé léky, doplatky na zdravotnické 
prostředky vydané na poukazy, poplatek 90,- za 
pohotovost, poplatek 60,- za pobyt. 

Více informací najdete v brožuře „Návod 
na použití českého zdravotnictví v roce 2008“, 
kterou naleznete na stránkách Ministerstva zdra-
votnictví České republiky www.mzcr.cz

LÉKAŘSKÁ SLUŽBA PRVNÍ POMOCI

Redakce zpravodaje se omlouvá, ale rozpis 
stomatologické LSPP na leden nebyl do dne 
zpracování zpravodaje k 17.12. k dispozici.

UPOZORNĚNÍ OBČANŮM!

Upozorňujeme, že na Okresní správě sociálního 
zabezpečení  v Blansku začíná dnem 1.12.2007 
rekonstrukce osobního výtahu. Výtah bude, 
z důvodu probíhajících prací, mimo provoz po 
dobu 3 měsíců.
Záležitosti klientů s omezenou pohyblivostí 
budou vyřizovány na informačním středisku 
v přízemí budovy.

Děkujeme za pochopení.

povolení k nabytí zemního plynu osvobozeného 
od daně, je nutné kontaktovat místně přísluš-
ný celní úřad.

Vzhledem k aktuálnosti tématu doporu-
čujeme, abyste svou příslušnost k daňovým 
skupinám na našich webových stránkách www.
rwe-jmp.cz, sekce Novinky, ověřili co nejdříve. 
Věříme, že tato iniciativa naší společnosti Vám 
pomůže při řešení této problematiky a povede 
k zajištění bezproblémové fakturace za dodaný 
zemní plyn.

Ing. Dušan Jurečka
člen představenstva zodpovědný za obchod
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V úterý 27. listopadu se 
konala recitačně-dramatic-
ká soutěž na Základní škole 
v Lomnici. Zúčastnila jsem 
se spolu s Kristýnou Dzapko-
vou z 6. B. Doprovázela nás 
paní učitelka Kalíková.

Soutěžila jsem ve 4. kategorii (žáci 6. a 
7. ročníku). Přednesla jsem ukázku z knihy Le-

topisy Narnie a obsadila jsem 3. místo. Kristýna 
byla druhá. Obě jsme měly obrovskou radost.

Program zpestřily děti ze Základní umělecké 
školy v Lomnici řadou hudebních vystoupení a 
na vánočním jarmarku jsme mohli koupit drobné 
dárky.

Moc se mi na recitační soutěži líbilo, ráda 
bych jela zas.

Silvie Vávrová, 7. C

RECITAČNÍ SOUTĚŽ

Jako každý si i já občas zajdu do lesa na 
vycházku nebo na houby. Někdy si ovšem 
připadám, jako kdybych zabloudil na skládku 
odpadků. Poznám, co kolega houbař kouří za 
cigarety, neboť se na mě cigaretové obaly pěkně 
třpytí z pod jehličí. Řidič staré Lady, který se 
svým vozem zajel do příkopu, se ani neobtě-
žoval vyjet a rovnou tam auto nechal. Spousta 
lidí si zřejmě neuvědomuje, že svým chováním 
připomínají buldozer, když všechno, co jim stojí 
v cestě, ničí, polámou nebo rozkopou. Jakýsi 

ODPADKY V LESE

„houbař“ procházející lesem byl tak nešťastný, 
že nenašel žádný hřib, že rozkopal pro jistotu 
i všechny muchomůrky červené, aby svým 
nehezkým vzhledem nehyzdily krajinu plnou 
nádherných rezavých plechovek a odhozených 
PET lahví. Cyklista si krátil cestu rovnou přes 
chráněné rostliny, motorkář zkoušel, kolik ta 
nová mašina jede při maximální rychlosti.

Myslím si, že by se lidé (i já) měli nad sebou 
zamyslet, protože les, který známe, už za něko-
lik let nemusí existovat.

David Novotný, 9. B

Milí čtenáři,
chci se vrátit k houbařské sezóně minulého 

roku a v krátkosti se zmínit o všeobecném vý-
znamu hub. Je to zvláštní skupina organismů 
nepatřící ani mezi rostliny, ani mezi živočichy. 
Odedávna přitahují pozornost pro svůj záhadný 
způsob života, velkou rozmanitost tvarů, barev 
a chuti. Houbaření je jedna z oblíbených zálib 
mnohých z nás a dá se říci, že je doslova typic-
kou českou zálibou. A proč ne, vždyť je to vhod-
ný způsob, jak trávit čas v přírodě s příjemným 
cílem. V českých zemích se houby jako doplněk 
jídelníčku sbírají od počátku tohoto tisíciletí 
a v současné době se jejich sběru věnuje téměř 
osm milionů lidí. A je z čeho vybírat. Málokdo asi 
ví, že se v České republice vyskytuje 1750 druhů 
vyšších hub, to znamená těch, které vytvářejí 
plodnice a 2000 druhů tvoří houby nižší, kva-
sinky a plísně. Česká mykologická společnost 
doporučuje ke sběru pokročilým houbařům 

JEŠTĚ NĚCO O HOUBÁCH – OHLÉDNUTÍ  
ZA HOUBAŘSKOU SEZÓNOU

220 druhů. Z biologického hlediska jsou některé 
houby důležitými pomocníky člověka. Prakticky 
jsou využívány kromě kulinářství i v některých 
odvětvích potravinářského a farmaceutického 
průmyslu, ale jejich největší význam spočívá 
v klíčové úloze koloběhu látek v přírodě. Jako 
dekompozitoři se spolu s bakteriemi podílejí na 
rozkladu odumřelých organismů, přeměňují je na 
anorganické látky a navracejí tak živiny zpět do 
půdy. Mnohé mikroskopické houby se však pro-
jevují nepřátelsky, jsou nebezpečnými parazity 
rostlin, živočichů i člověka a způsobují závažné 
zdravotní problémy. Plísně druhu Aspergillus 
flavus, které rostou na arašídech, ořechách, 
obilninách nebo ovoci produkují jed aflatoxin, 
který může vyvolat rakovinu jater.

Stejně tak jedovaté houby mohou svými toxiny 
způsobit poškození jater, ledvin nebo poruchy 
cévního oběhu. Toxiny některých hub jsou velmi 
zákeřné, protože příznaky otravy se projeví až po 
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8 – 24 hodinách nebo dokonce 
za několik dní. Závažné otravy, 
ke kterým dochází nejčastěji, 
jsou zapříčiněny muchomůrkou 
zelenou nebo tygrovanou, které 
neznalí houbaři mohou zamě-
nit s žampiony nebo bedlami. 
K jedovatým houbám patří také 
pavučinec plyšový, u kterého se 
první příznaky otravy projeví po 3 
dnech až 3 týdnech. Zdraví si lze 
poškodit i některými vláknicemi 
nebo strmělkami, které se dají 
zaměnit s májovkami. K nebez-
pečným houbám patří i závojenka 
olovová a čirůvka tygrovaná.

Houby jsou zajímavým téma-
tem a je jim proto věnována po-
zornost při výuce biologie. Využila 
jsem proto loňskou houbařskou 
sezónu, která byla nesmírně bo-
hatá na druhovou rozmanitost 
a uspořádala jsem výstavku asi 
50 druhů hub. Z jedlých jsem vy-
brala krásné exempláře hřibovi-
tých, vedle několika druhů hřibů, 
kozáky, křemenáče, klouzky, ale 
i další jedné houby, bedly, václav-
ky, žampiony. Ozdobou výstavky 
byla muchomůrka červená a lím-
covka měděnková. Studenti měli 
možnost porovnat také žampion 

polní s jedovatou muchomůrkou 
citronovou. Mezi vystavenými 
houbami byl i šiškovec šupinatý, 
houba zvláštní svým vzhledem, 
poživatelná, ale ne příliš lákavá na 
pohled. Zajímavé je, že je jediným 
druhem rodu šiškovec nejen u nás, 
ale v celé Evropě.
Na závěr bych chtěla popřát všem, 
kteří se vydají do přírody za hou-
bami hodně štěstí a bohatý úlovek. 
Můžete začít už v lednu, protože 
houby rostou po celý rok.

Mgr. Eliška Pantůčková
Gymnázium a SOŠ  
Rájec-Jestřebí, o. p. s.
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V letošním školním roce začala první spolu-
práce SKM  Rájec-Jestřebí s DDM Letovice. Pod 
záštitou těchto subjektů trénujeme mladé hráče 
stolního tenisu a těší nás, že je mezi dětmi o tento 
druh sportu takový zájem. Naši členskou základ-
nu tvoří 18 hráčů a 2 hráčky a jejich činnost by 
nebyla možná bez vhodného zázemí a dobrého 
vybavení. Chtěl bych touto cestou poděkovat 
Gymnáziu a SOŠ Rájec-Jestřebí o. p. s., že nám 
umožňuje využívat k tréninku svoji tělocvičnu. 
Děkujeme též MÚ v Rájci-Jestřebí za přidělení 
finanční částky na zakoupení stolů.

Bez takovéto pomoci by práce s mládeží 
v tomto sportu nebyla vůbec možná.

Přestože děti trénujeme krátkou dobu, první 
výsledky jejich dovedností a naší práce se zú-
ročily na okresním přeboru ZŠ v Blansku dne 
26.11.2007. Zde naši hráči dokázali porazit 
všechny ostatní nasazené týmy. Určitě na turnaj 
nejeli jako favorité, ale nakonec po velké bitvě 
potvrdili, že poctivý trénink, bojovnost a radost 
ze hry přináší své ovoce. Úspěch našich hráčů 
na přeboru těší nejen mě, ale i všechny ostatní 
trenéry, kteří věnují dětem svůj volný čas. Přes-
tože s trénováním našich nejmladších teprve 
začínáme, tohle vítězství a následná radost dětí 
je pro nás ta nejlepší odměna.. Hráčům děkujeme 
a přejeme jim hodně úspěchů.

Rok se sešel s rokem, nová sezóna stol-
ního tenisu nedávno začala a já si říkám, že 
by neuškodilo trochu informací o tomto sportu. 
Klávesnice jsem se ujal sám, tak doufám, že se 
ostatní snad nebudou zlobit…

SPOLUPRÁCE SPORTOVNÍHO KLUBU MLÁDEŽE GYMNÁZIA RÁJEC-
-JESTŘEBÍ S DOMEM DĚTÍ A MLÁDEŽE V LETOVICÍCH SE DAŘÍ

Možná nebude od věci připomenout minulou 
sezónu. V loňském roce jsme po nevydaře-
ném začátku skončili na šestém místě z dva-
nácti družstev okresní soutěže. Jestřebí bylo 
úspěšnější a mohlo se radovat z postupu. Přeji 
jim za celý oddíl stolního tenisu při gymnáziu 
v Rájci-Jestřebí mnoho úspěchů i v této sezóně 
a připojuji i gratulaci k postupu. Samozřejmě je 
to pro nás výzva, abychom tento rok postoupili 
i my a stali se (jak aspoň doufáme ) sportovci 
roku Rájce-Jestřebí.

Od konce minulé sezóny se toho spoustu 
změnilo. Snažíme se rozvíjet náš oddíl a tak od 
prázdnin trénujeme i dorostence a žáky. Věřím, 
že o stolní tenis bude zájem, a tak se naše řady 
budou jen rozrůstat. Další věc, ze které mám vel-
kou radost, jsou nové dresy, které nesou i logo 
našeho města. Možná jsou to jen mé pocity, ale 
těší mě, když mohu reprezentovat své město 
spolu s místním gymnáziem. V neposlední řadě 
jsem rád, že se k nám přidal i skvělý hráč Luboš 
Ševčík, kterého je velmi těžké porazit a který 
nám neustále přináší nové a nové zkušenosti 
a rady. A co je v této věci nejdůležitější, stolní 
tenis nás stále baví!

V naší soutěži je deset nových mužstev, 
a tudíž bude postup o „trošku“ těžší než minulý 
rok, kdy nás bylo 12. Doufám, že výhodou oproti 
ostatním je pro nás trénink i přes prázdniny, 
hraní přátelských utkání a sledování hráčů z vyš-
ších soutěží, kteří nám poradili spoustu věcí, ať 
už šlo o psychologii zápasu nebo o servis. Ale 
i tak bude velká konkurence a probojovat se 
k postupu nám dá hodně práce.

Jak to tento rok vůbec všechno probíhalo? 
Mým hlavním úkolem bylo správné a včasné 
přihlášení do soutěže a zaregistrování nových 
hráčů. Jak jsem zmínil již výše, náš tým posílil 
o pana Ševčíka a velmi snaživého Viktora Za-
tloukala, který má ohromnou chuť do hry a jeho 
nasazení je velmi motivující i pro ostatní. A vůbec 
jako vedoucí celého tohoto skvělého týmu mu-
sím všechny pochválit za výkony, které odvedli 
v minulé sezóně – Michala Zouhara (studenta 
strojní fakulty VUT), Michala Dudka (studenta 
fakulty informatiky VUT), momentálně zraně-
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ného skvělého stolaře Pavla Břouška a v nepo-
slední řadě Romana Malacha, studenta fakulty 
elektrotechniky a v současné době designera 
satelitních konvertorů. Sebe chválit nebudu, 
i když bych si to také určitě zasloužil .

Všechno se tedy zdá perfektní a my dou-
fáme, že právě tak skončí i následující sezóna. 
Vstup se nám povedl výborně. Všechny čtyři 
úvodní zápasy jsem vyhráli. V prvním kole jsme 
porazili Bořitov 14:4, poté Lhotu Rapotinu 12:6, 
ve třetím kole jsme vyhráli vysoko 16:2 nad Jes-
třebím „B“ a rovněž vysoko 15:3 jsme ve 4. kole 
porazili Šošůvku „D“. V pátém utkání jsme opět 
zvítězili nad Bořitovem, tentokrát 16:2. Až v šes-
tém zápasem jsme ztratili první bod s nejtěžším 
soupeřem naší skupiny Lhotou Rapotinou za 
remízu 9:9. Daří se nám a všichni doufáme, že 
nás forma neopustí ani v důležitějších zápasech, 
kdy už půjde o každý bod.

Úspěšný začátek ještě více povzbudil naši 
chuť do tréninku a jsme zároveň rádi, že se letos 
můžeme podělit o energii a snahu zlepšovat 
se i s mladými talenty. Na náš pondělní trénink 
jsme totiž pozvali i šikovné nováčky. Nejprve 
chodili dva mladí kluci a dnes s námi trénuje 
14 budoucích šampionů.  Samozřejmě, že 
nejsme profesionální trenéři, a tak nám nějaký 
měsíc potrvá, než se naučíme, jak všechny děti 
zabavit tak, aby se na trénink těšily a zároveň 
se něco naučily.

A na závěr několik velkých pochval a podě-
kování. Musím říct, že jsem velmi rád za to, jak 
to u nás v Rájci funguje. Velké dík si zaslouží 

pan profesor Dušan Dvořáček, který je ředitelem 
DDM Letovice a který nám pomohl organizovat 
tréninky žáků a dorostenců. Výborně se nám 
s ním spolupracuje. Další díky patří panu řediteli 
Gymnázia Rájec-Jestřebí Stanislavu Laštůvkovi 
za podporu a podmínky, které na gymnáziu ke 
stolnímu tenisu máme a panu starostovi města 
Pavlu Peroutovi, za to, že podporuje sport i stol-
ní tenis v našem městě. Dále pak panu učiteli 
Staňkovi ze základní školy za pomoc při náboru 
„mlaďochů“ a také panu řediteli Jaroslavu Bráz-
dovi. Samozřejmě i spoustě dalších lidí. Vy víte, 
kteří to jste – vám všem díky!

A další věc, za které mám radost je ta, že 
jsme našli nového sponzora – Realitní společ-
nost Gaute Blansko.

A plány do budoucna? To víte, je jich je 
spousta. Ať už vánoční turnaje pro ty nejmenší, 
tak turnaje pro dospělé a doufám, že nemluvím 
jen za sebe, když řeknu, že bych chtěl do Rájce 
přivést více soutěží i pro registrované hráče. 
Myslím, že stolní tenis je jeden z mála sportů, 
kde to pánové v důchodovém věku s úsměvem 
mohou natřít mladým a snaživým hráčům. Ale to 
všechno je zatím jen hudba budoucnosti.

Rozloučím se s Vámi s přáním všeho nej-
lepšího v novém roce a notoricky známým pří-
slovím. V průběhu sezóny sem ještě pár řádků 
o tom, jak si vedeme, napíšu.
Ve zdravém těle zdravý duch! Sportu zdar 

Martin Malach
Vedoucí oddílu stolního tenisu při Sportovním 
klubu mládeže Gymnázia v Rájci-Jestřebí

NABÍDKA IC – LEDEN 2008

• Kalendáře města Rájec-Jestřebí (nástěnný 
i stolní kalendář s historickými a současnými 
fotografiemi města Rájec-Jestřebí)

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnky – nové, štam-

prdlík, zvonek) a barevné svíčky s moti-
vem zámku Rájec nad Svitavou či kostela 
Všech svatých

• Mapy, kreslené pohlednice cyklotras, dře-
věné pohlednice zámku Rájec nad Svitavou, 
propagační předměty městečka Doubravice 
nad Svitavou… 

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích  

na Blanensku a Boskovicku
•  Informace o kulturních akcích  

v Rájci-Jestřebí a okolí
•  Informace o službách, firmách,  

prodejnách v Rájci-Jestřebí

•  Informace v oblasti turistického ruchu
•  Přehled propagačních materiálů  

měst a obcí ČR
•  Vyhledávání v jízdních řádech 
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•  Poradenská činnost v oblasti práce  
s internetem a e-mailovou poštou

•  Prodej zpravodaje, propagačních 
materiálů a videokazet města Rájce-
Jestřebí

•  Prodej turistických známek (č. 373)
•  Okénko o EU
•  Možnost uveřejnění inzerce  

v prostorách IC

4. 1. 2008  v 19.30 hod 
obřadní síň Městského úřadu

NOVOROČNÍ KONCERT  
S PŘÍPITKEM STAROSTY

Účinkuje Moravské klavírní trio a jeho hosté.

9. 1. – 28.1. 2008
výstavní síň knihovny
KRAJKOVÉ EX LIBRIS
Výstava vítězných prací soutěže o Nejlepší 
krajkové ex libris ze Sedlčan. Potrvá do 25. 1. 
2008. 
Otevřeno: po, čt 9 – 18 h, út, st, pá 9 – 15 h.

KULTURNÍ DĚNÍ
31. 1. 2008 
výstavní síň Městské knihovny
AUKCE VÝTVARNÝCH DĚL 
a dílek dětí a výtvarníků. Nejdříve proběhne 
vernisáž a následně dražba, jejíž výtěžek bude 
věnován na výstavbu nového dětského hřiště.
Všechny spoluobčany srdečně zve Občanské 
sdružení „Za rozvoj města“ – přijďte se zúčastnit 
nebo jen podívat – přispějete tím na dobrou věc 
a zároveň prožijete příjemně strávený večer. 
Těší se pořadatelé.

31. 1. 2008  v 17 hod 
Zasedací místnost MěÚ
PŘEDNÁŠKA O ASTRONOMII 
Objekty mimo naši Sluneční soustavu – Mléčná 
dráha na talíři. 
Přednáší Ing. Pavel Kopecký, Ph. D

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 679 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

Otevírací doba:   Po, Čt   9:00 - 18:00

                            Út, St, Pá            9:00 - 15:00

Informační kancelář města

RÁJEC-JESTŘEBÍ



14

OHLASY

První adventní neděli dne 2. prosince 2007 
odpoledne se náměstí zcela zaplnilo lidmi, kteří 
se zde sešli se srdcem otevřeným a s očekává-
ním, až zazní pod vánočním stromem zvoneček 
a následně dětské hlásky, zvoucí do tajemné 
a zároveň nejkrásnější části roku – času Vánoc.

Přesně v šestnáct hodin se pod vánočně 
ozdobeným stromem sešlo bezmála šedesát 
dětí. V doprovodu učitelek, paní Ilony Konečné 
a paní Jiřiny Alexové děti zazpívaly vánoční 
písničky a koledy, přednesly básně a tak nás 
převedly do času dárků. Nad jejich hlavami se 
rozsvítil letos úplně nový strom. A můžeme říci, 
že vypadá stejně skvěle, jako strom starý, jehož 
rozměry již přesahovaly možnosti techniky. Také 

RÁJEC-JESTŘEBÍ MÁ OPĚT SKVĚLÝ VÁNOČNÍ STROM

zvukař, pan Martin Štěpánek, si pochvaloval 
rozšířený prostor, otevřený doprostřed náměstí, 
umožňující zesílení dětských hlásků tak, aby byly 
dobře slyšet. Jen rodiče musí občas dohlédnout 
na své ratolesti, aby se nebatolily příliš blízko 
zvukové aparatury.

Čas Vánoc přináší kromě jiného také vděč-
nost. A tak bychom chtěli poděkovat všem, kteří 
se jakýmkoliv způsobem podíleli na přípravě 
Slavnostního rozsvícení vánočního stromu. Vá-
žíme si práce učitelek, které věnovaly přípravě 
vánočního programu samozřejmě spolu s dětmi 
nejvíce času a jimž také záleží na tom, aby děti 
vše předvedly bez chyby a krásně. A to se jim, 
stejně jako každý rok, povedlo. Děkujeme všem 

dětem za krásné vystoupení. Stejně tak 
děkujeme panu starostovi za úvodní slovo, 
panu Martinovi Štěpánkovi za kvalitní ozvu-
čení a firmě Jezat za nazdobení stromu.

Když budete číst toto vydání zpravodaje, 
Vánoce už budou za námi, ale vzpomínky 
na krásné věci, ty tak rychle nevyprší. Zůstá-
vají v našem srdci ještě dlouho. Mysleme na 
všechny, kteří se nám o ty příjemné chvíle 
postarali a važme si jejich práce, važme si 
jeden druhého, dokud k tomu máme ještě 
příležitost. Vzpomeňme na známé pravidlo: 
Jak se budeme chovat my k druhým, tak oni 
se budou chovat k nám.

Marie Horáčková

V pátek 7. 12. se rájeckým kostelem rozezněly 
krásné tóny cimbálu a především nádherné hlasy. 
Na adventním koncertu se představili Zuzana 
Lapčíková – cimbál a zpěv, Petr Julíček – te-
nor, Tomáš Badura – tenorbaryton, Tomáš 
Krejčí – baryton a Aleš Procházka – bas.

Ve svátečně laděném programu zazněla 
spousta lidových moravských písní, v samotném 
závěru umělci ještě více umocnili vánoční atmo-
sféru zařazením vánočních koled Chtíc aby spal, 
Jak si krásné neviňátko a Tichá noc.

Zpěvačka a cimbalistka Zuzana Lapčíko-
vá hraje od dětství na klavír a na cimbál, tančí 
a zpívá. Už léta patří k nejžádanějším sólovým 
zpěvačkám a cimbalistkám na naší folklórní 

scéně. Vyhrála řadu národních soutěží a zú-
častnila se mnoha mezinárodních festivalů. Její 
diskografie čítá na 30 titulů. Aktivitami poslední 
doby jsou úspěšné uvedení představení „Ej, 
hora, hora“ na závěr pařížského multižánrového 
Festivalu d´Ile de France a nahrávka CD „Strom 
života“, kterou pokřtila 20. října Hana Hegerová 
v Praze. Toto CD bylo v hudebním časopise 
Folk & Country vyhlášeno za nejlepší nahrávku 
natočenou v roce 2002.

Soubor Q VOX byl založen v roce 1997, 
jeho členové jsou absolventy JAMU v Brně 
a AMU v Praze. Jejich působení v umělecké 
oblasti je velmi široké (dirigentská činnost, 
sólová koncertní činnost, účinkování v operních 

ADVENTNÍ KONCERT
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představeních, hudební aranžmá, pedagogická 
práce aj.) Těleso je jediným profesionálním 
souborem v tomto složení v České republice 
a díky své repertoárové šíři i pódiové atrakti-
vitě přivádí do koncertních síní nejen tradiční 
posluchače klasické hudby, ale i širší spektrum 
publika včetně mladé generace.

Repertoár zahrnuje skladby renesanč-
ní, barokní, klasicistní, romantické, hudbu 
20.  století, tvorbu soudobých autorů, umě-
lecké zpracování lidových písní evropských 
národů, černošské spirituály a také úpravy 
písní ze zlatého fondu pop-music.

Q VOX pravidelně koncertuje v celé České 
republice i v zahraničí. V prosinci 2004 vyšla 
nahrávka „Janáček – Křížkovský“, v červnu 2006 

kvarteto natočilo zatím poslední CD černošských 
gospelů a spirituálů.

Návštěvníci koncertu si odnesli nejen krásný 
kulturní zážitek, ale hlavně zase o kousek více 
té pravé vánoční nálady.

V sobotu 1. prosince 2007 O. S. „Za 
rozvoj města“ pořádalo Mikulášskou be-
sídku v tělocvičně Rájeckého gymnázia, 
která během chvíle praskala ve švech.. 
Pro děti byly připraveny zábavné soutěže 
a v 16.30 hod. děti navštívil Mikuláš, anděl 
a dva čerti. Zpočátku se děti čerta bály, ale 
nakonec vše dobře dopadlo a za hezkou 
říkanku či básničku byly děti odměněny. 
Určitě byly všechny celý rok moc hodné, 
protože si žádné dítko čert s sebou neod-
nesl. Mikuláš se na všechny usmíval a na 
závěr společně s an-
dělem obdarovali ba-
líčkem plným sladkostí 
všechny děti v sále.

Rádi bychom touto 
cestou vyslovili podě-
kování všem sponzo-
rům za poskytnutí darů 
na realizaci Mikulášské 
besídky.

O. S. „Za rozvoj města“

OHLÉDNUTÍ ZA MIKULÁŠSKOU BESÍDKOU
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

I RÁJEC ČTE DĚTEM

Dárek pro děti
20 minut čtení nahlas od hodné babičky

Vážení občané města Rájec-Jestřebí,
Rád bych vás oslovil touto výzvou pro-

střednictvím místního zpravodaje. Dlouhodobě 
se zabývám problematikou německé průchozí 
dálnice budované v letech 1939 – 1942 poblíž 
vašeho města.

V minulém roce jsem s kolegou V. Lídlem 
vydal knihu „Stavby, kterým doba nepřála“. Kni-
ha všeobecně popisuje historii výstavby dálnic 
na území dnešní České republiky. Aktuálně při-
pravujeme další publikace s touto tematikou.

Pro tyto publikace hledáme materiály týka-
jících se stavby Německé 
průchozí dálnice. Mnoho 
občanů z vašeho města 
pracovalo přímo na stav-
bě dálnice v okolí Černé 
Hory a zajišťovali dopravu 
materiálu z nádraží v Rájci-
-Jestřebí na stavbu dálnice. 
Překladiště meteriálu na 
místním nádraží vybudova-
li firmy Hrabě & Lozovský a 
Polensky & Zoller.

V několika bodech vám 
nastíním o jaké materiály 
se jedná:

VÝZVA
1)  Svědectví pamětníků nebo jejich potomků, 

zápisy o zaměstnání pracovníků na stavbě 
dálnice v tehdejších pracovních knížkách

2)  Dobové fotografie ze stavby dálnice, fotogra-
fie dělnických pracovních táborů, technického 
zázemí, stavebních strojů atd.

3) Fotografie opuštěného staveniště dálnice do 
roku 1960

4) Dobové dokumenty, plány, nákresy atd.

Pokud vše shrnu, tak jde o jakékoliv mate-
riály týkající se tohoto tématu, mimo materiálů 

pojednávajících o majetkoprávních 
záležitostech občanů, jejichž pozemky 
se nacházely na trase dálnice.

Knihu „Stavby, kterým doba nepřá-
la“ můžete v elektronické verzi shléd-
nout na webových stránkách Ředitelství 
silnic a dálnic www.rsd.cz, v odkazech 
„Publikace o dálnicích“ nebo ji nalezne-
te ve vaší městské knihovně.

Předem vám děkuji za to, že i vy 
přispějete svými informacemi ke vzni-
ku nové publikace.

Tomáš Janda
bližší informace v knihovně

Městská knihovna zve všechny malé předškoláky a jejich rodiče na 
společné čtení pohádek, povídání a vyrábění jednoduchých věcí. Každý 
lednový čtvrtek od 15 do 16h v oddělení pro děti. Vezměte s sebou 
pastelky a nůžky.

10.1.    17.1.    24.1.    31.1.

UPOZORNĚNÍ PRO OBČANY JESTŘEBÍ
Městská knihovna upozorňuje všechny občany Jestřebí na změnu půjčovní doby na pobočce 
v Jestřebí. Od 1. 1. 2008 bude otevřeno ve středu od 14 do 16h. První půjčovní den v novém 
roce: středa 9. 1. 2008 ve 14 h.
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ZPRÁVY Z MATRIKY

Narození:
 20.10. Matouš Štos, 9. května 103
 19.11. Jiří Holek, Vrchlického 156
  19.11. Matěj Trochta, Jiráskova 178

Blahopřejeme:
 3.1. Alois Porč, Blanenská 403 76 r.
 4.1. Miluška Vodičková, B. Němcové 275 78 r.
 6.1. Drahomila Maňoušková, Školní 442 71 r.
 9.1. Vladislav Kučera, Nová 314 83 r.
  Anna Koupá, Blanenská 465 70 r.
 10.1. Karel Novák, Ol. Blažka 191 70 r.
 11.1. Josef Sedlák Ing., Blanenská 455 72 r.
 12.1. Alois Mynář, V Humnech 12 88 r.
  Bořivoj Souček, Tichá 125 65 r.
 13.1. Libuše Graciasová, 9. května 287 82 r.
  Jaromír Fojt, Hybešova 15 77 r.
 15.1. Miroslav Vrána, 9. května 206 79 r.
 16.1. Zdenka Čermáková, Fügnerova 275 82 r.
  Anežka Kleinová, Ol. Blažka 182 82 r.

Úmrtí:
 28.11. Václav Sedlák, 
  V Úzkých 206  12.11.1925
 8.12. Marie Janečková, 
  Komenského 264  16. 9. 1926
 9.12. Ladislav Kalas, 
  Fügnerova 310 1. 2. 1946

 16.1. Antonie Hrazdirová MUDr.,  
  Ol. Blažka 244 73 r.
 18.1. Alois Jílek, B. Němcové 237 71 r.
 19.1. Josef Fritz, Nová 331 74 r.
 21.1. Karel Tihon, Sportovní 435 71 r.
 23.1. Marie Krejčí, Komenského 352 74 r.
  Světluška Hudcová, Ol. Blažka 185 72 r.
 24.1. Julie Weisová, Horní 27 78 r.
 27.1. Emanuel Blím, Spešovská 486 71 r.
 29.1. Vincenc Marek, Blanenská 84 80 r.
 30.1. Ludmila Alexová, Ol. Blažka 346 74 r.
 31.1. Marcela Kršková, Komenského 504 83 r.

Lesní úřad v Rájci:
Železniční stanice, telefon jako u správy panství 
v Rájci.
Rozsah lesů zahrnuje revíry:

Rájec  1477,8 ha
Sloup  1011,4 ha
Molenburg  825,2 ha
Holštýn  922,5 ha
Ostrov   669,0 ha
Jedovnice a Senetářov obora 
(pro chov zvěře)   1882,3 ha
Blansko   1523,1 ha
Hořice  1971,6 ha
Punkva – účastenství  950,1 ha
CELKEM   11.233    ha

Zaměstnanci lesního úřadu:
Max Hrdlička, nadlesní
Karel Pirchan – kontrolující revírní správce 

v Rájci
Guido Staudacher – podlesní a vedoucí 

účetní lesního úřadu
Max von Prümmer – podlesní

NEMOVITÝ MAJETEK PANSTVÍ RÁJEC NAD SVITAVOU  
A LENNÍHO STATKU BLANSKO V ROCE 1908  (pokračování)

Heinrich Bartosch – lesní adjunkt
Frant. Kraus – adjunkt lesního úřadu
Albert Reinhold – lesní adjunkt

Revír Rájec:
František Prošek – správce revíru
Richard Peck – lesní adjunkt v Rájci
Matyáš Krátký – podlesní v Němčicích

Revír Sloup:
Moriz Jedlička – správce revíru
Hogo Veverka – podlesní ve Žďáru

Revír Molenburg:
Karel Hoffman – správce revíru Housko

Revír Holštejn:
Josef Hübner – správce revíru v Holštejně
Václav Prošek – lesní adjunkt v Holštejně

Revír Ostrov:
Adolf Rabas – správce revíru v Ostrově
Antonín Bušta – lesní adjunkt v Ostrově

NĚCO Z HISTORIE
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Revír pro chov zvěře – obora
Karel Hübner – správce revíru 

v Jedovnicích
František Hübner – revírní myslivec 

v Senetářově
Edmund Tiegelbauer – lesní adjunkt 

v Jedovnicích

Revír Blansko:
Josef Kafka – nadlesní v Blansku
Jan Rabas – revírní myslivec na Novém 

Dvoře

Revír Hořice:
Adolf Reif – správce revíru v Dolní Lhotě
Václav Jelínek – podlesní v Kateřině
Ondřej Richte – lesní adjunkt v Dolní Lhotě

Revír údolí Punkvy:
Engelbert Faber – revírní myslivec v Novém 

Dvoře
Dále 2 myslivny, 21 hájoven, 8 chat pro lesní 
dohlížitele, 3 chaty pro dohlížitele v oborách 
zvěře.

Impregnační zařízení pro telegrafní sloupy 
v Rájci
Provozované ve vlastní režii Lesního úřadu 
v Rájci

Dřevařská továrna s parním pohonem v Rájci
Majitel továrny a knížecí hlavní pachtýř David 
Drucker z Brna.

Ředitelství knížete Salma železáren a strojní 
továrny v Blansku
Telefon na Brno č. 570 b.

Ředitelství:
Eduard Steckl – technický ředitel a 

představený Bruderlade v Klepačově
Felix Hecht – obchodní ředitel v Klepačově

Úředníci ředitelství (všichni z Klepačova):
František Stursa – účetní
Karel Hofkofler
Jan Hrubý – pokladník
Emil Březina, František Smolka, 

Richard Gerwen, Robert Weiss, 
Fritz  Smrčka, Max Chlad, Josef Hrazdíra

František Řehořek – dopravce
Jan Jedlička – vedoucí knížecí soukromé 

základní školy

Těžba hlín v Rudici:
Josef Hybl – správce z Klepačova

Vysoké pece a slévárny 
(všichni z Klepačova):

Eduard Salzmann – hlavní inženýr
Gustav Bumbala – hlavní inženýr
Otto Dřewikowský – hutní inženýr
Vilém Gross – hutní inženýr
Pavel Starke – ing. odd. ocel. konstr.
Otakar Veverka – kreslíř oddělení ocelových 

konstrukcí
Ferdinand Vágner – modelář
Julius Krill – modelář
Jan Fuss – vedoucí účetní
Rudolf Daněk – vedoucí účetní
Josef Krejčíř – vedoucí účetní

Šamotová továrna:
Eduard Horlivý – správce dolu v Klepačově
Libor Grunt – vedoucí účetní v Klepačově

Strojní továrna a parní hamr:
Ferdinand Králík – hlavní inženýr
Eduard Breindl – inženýr
Karel Nass – inženýr
Adolf Seifert – inženýr
Václav Jedlička – inženýr
Gottlieb Buděšínský – dílen. inženýr
Josef Blažek – asistent inženýra
Gustav v. Navarini – asistent inženýra
Justin Herman – konstruktér
Alois Šafář – kreslíř v konstrukční kanceláři
Petr Fatka – kreslíř v konstr. kan.
Alfred Budil – kreslíř
František Slivka – kreslíř
Theodor Fink – kreslíř
Hugo Ehrlich – krslíř
Hanz Heidenwag – hamerský mistr
Antonín Uxa – tovární účetní
Karel Veverka – kalkulant
Emil Schön – úředník
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Moric Brožek – úředník
Karel Brodský – úředník
Emanuel Smrčka – úředník
Cyril Nedoma – skladník

Pobočka strojírny v Brně, Vel. náměstí 21
Ferdinand Ritschl – vedoucí
Rudolf Kammermayer – účetní

Pobočka strojírny ve Vídni III, Marwergasse 28
Herman Janeček – inženýr
Otto Kugler – disponent
Vilém Weide – účetní a skladník
Moriz Plutzar – písař
František Pařízek – pokladník
Alois Martin – úředník

Doly knížete Salma na Moravě a ve Slezsku:
a) MORAVA
 V Kyjově, Vlkoši, Kostelci a Nětčicích – politiky 

okres Kyjov, železniční stanice Vlárské dráhy, 
pošta a telegrafní stanice. Celková kapacita 
cirka 500 tisíc metráků hnědého uhlí.

Vedení dolů v Kyjově:
 Richard Riedel – báňský inženýr a vedoucí 

provozu v Kyjově
 Karel Schöffl – vedoucí účetní v Kyjově

 2 vážní, 3 dohlížitelé v dole  
a 3 denní dohlížitelé

b) SLEZSKO
 Uhelné doly v Polské Ostravě, politický okres 

Freistadt, rakouské Slezsko. Železnice, poš-
ta a telegrafní stanice v Moravské Ostravě. 
Celková kapacita cirka od 2 milionů 200 tisíc 
metráků černého uhlí.

Báňský úřad v Polské Ostravě:
Jan Poppe – báňský ředitel
Ferdinand Pokorný – vrchní inženýr
Lorenz Hauere – inženýr
Václav Šalomoun – asistent inženýra
Adalbert Jelínek
Josef Budil – pokladník, účetní
Viktor Verner – vedoucí účetní mater.
Ladislav Balek – kancelista
František Nechanický – vrchní učitel
Rosa Wecker – podučitelka
Zdenka Nechanická – učitelka zprůmyslování
Dr. František Bittner – lékař dolů

 Dále jsou zde: 2 vrchní dozorci, 4 důlní dozorci, 
10 vedoucích horník, 11 dopravních horníků, 4 
bánští písaři, 1 skladník, 1 zámečnický mistr, 
2 denní dozorci, 2 vážní, 5 měřičů uhlí, 1 mistr 
výroby koksu a 1 nádražní dozorce.

Břetislav Tříska
kronikářROK 1909 

Začínal silnými mrazy, mrzlo na sucho až do 
Hromnic. 3. února začalo silně sněžit, pak sníh 
s deštěm a poněvadž byla zem hluboko zmrzlá 
nic nepřijala do sebe. Následkem tohoto deště 
začalo pouštět a přišla voda na luka a ke Spešo-
vu. Luka byly celý pod vodou. A od cukrovaru až 
po pilu Druckrovou všechno pod vodou. 
Nadělala mnoho škod. U Kleinů u mostu 
měli přes půl metru ve světnici.

Ta voda trvala od 3. do 7. února. 
Potom začalo zase mrznout a mrzlo 
ustavičně silnými mrazy do dne 3. břez-
na. 3. března napadlo sněhu víc jak na 
střevíc a 16. března jsme měli nejlepší 
sanicu. Na sv. Josefa jsme vozili hnůj na 
saněch Na Strážnou, sněhu tam bylo na 
polích přes půl metru. Teprve 19. března 
odpoledne začalo pouštět a pouštělo 
každý den víc a víc.

Ukázka z kroniky rodu Sáňků má navodit 
vzpomínku na doby před a během II. světové 
války, kdy se v zimních měsících hojně používalo 
v hospodářství saní tam, kde nebylo možné jet 
s vozem. Přiložený snímek byl pořízen Arnoštou 
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Konrádovou Duškovou, pravděpodobně na dvo-
ře hostince pana Kočvary. Dokládá to cihlová 
zeď v pozadí, která byla zbourána při výstavbě 
hal komunálního podniku.

V zimních měsících kdy bylo dostatek sněhu 
byla doba na vyvážení hnoje na pole, a také se 
spřažené dvoje sáně používaly na svoz klád 
poražených stromů na pilu v Rájci. Domlouvala 
se vždy skupina vozků na společném svážení, 
společně kmeny naložili a sváželi z lesa dolů, 
jeden náklad za druhým. Když až do konce 
války nebývaly silnice sypané ani drtí ani solí, 
byly sáněmi krásně uhlazené a tak když mládež 
večer při měsíčku vytáhla sáňky k lesu, sjížděla 
od rozcestí u hájenky až na náměstí.
Na odklízení sněhu ze silnice sloužil sněžný pluh 
zhotovený se dvou mohutných fošen, na jednom 
konci spojených kovanými panty. Druhý konec 
se roztáhnul vzpěrou do tvaru V. Zapřaženy 
byly dva páry koní a jelo se prohrnovat silnici 
na Doubravici a k Ráječku.

Když po několik dnů nebyla pro koně práce, 
zapřáhnuli se koně do lehkých saní jako kočáry, 
dorostlá mládež nasedla a jelo se po okolí aby 
se koně projeli a mladí si užívali zábavy. Když 
se pak rozšířilo používání aut, tak se začalo 
s posypem zejména drtí a to byl konec použití 
saní. Tak opět zmizel kus venkovské idyly.

Jako výrostkům nám pan Skoupý, majitel zá-
mečnické dílny stojící v místě kde jsou dnes 
šatny fotbalistů, svařil z kovových trubek řiditel-
né boby pro pět pasažérů, trasa se prodloužila 
až do Žďáru. Po válce ještě nebyly autobusy, 
místo nich jezdily skříňové náklaďáky vzadu se 
schodečky. U spodní brány čekali dva chlapci 
s boby a jak auto zpomalilo naskočili na schůdky 
a boby táhli za autem. Ostatní byli již napřed 
a postupně nasedali za jízdy. Před Žďárem se 
seskočilo ze schůdků, boby se otočily a jelo se 
dolů. U hájenky se kousek muselo pěšky a pak 
již zase až na náměstí.

Václav Fránek

V srpnu letošního roku to-
mu bude již deset let, co naši 
hospodu zakoupil pan Jiří Trnka 
z Rájce Jestřebí. Měl velkole-

pé plány. Mínil vybudovat pivnici v prostorách 
sklepa (z pivnice je zatím jen hromada hlíny 
zarostlá lebedou, restauraci v místnosti 
bývalé hospody, bowlingový sál, tenisové 
kurty, bazén aj.

Zatím je z budovy málem ruina, kam za-
téká na mnoha místech, okna jsou rozbitá, 
nebo nedoléhají a z velkolepých plánů se 
stalo pouze skladiště různorodého materiá-
lu. Protože se budova nevětrá, nevytápí, ne-
udržuje, každým týdnem vznikají větší škody 
a nutnost větších nákladů na případnou 
opravu jakýmkoli způsobem a kýmkoliv.

Co bude dál? Bude se čekat, až budova 
spadne úplně? Nemohl by nám současný 
majitel prostřednictvím tohoto zpravodaje 
podat informace, jaké jsou jeho záměry 
s budovou?

KAROLÍN „SLAVÍ“ DESÁTÉ VÝROČÍ

Každý v Karolíně se snaží, aby jeho domek 
měl úhledný vzhled, městský úřad se stará aby 
prostředí bylo líbivé a řádně upravené, kosí trá-
vu, uklízí silnice, opravil střechu na obchodu (viz 
snímek) atd., ale co naplat, když celkový dojem 
kazí, hyzdí hospoda a nepořádek kolem ní.

Foto: oprava střechy

Z KAROLÍNA
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Vzhledem k tomu, že Karolín přišel o hospo-
du, nemáme místnost, kde by se občané mohli 
scházet, kde by se mohly pořádat různé akce. 
Místnost fotbalového klubu je malá a slouží 
sportovcům. I ti si ovšem pro příležitost, jakou 
je třeba ukončení sezony, na kterou jsou zváni 
i fandové a příznivci, museli pronajmout míst-
nost jídelny v dětském táboře. Bohužel i tato 
možnost zanikla ještě během oslavy, neboť 
nedodržováním protipožárních předpisů maji-
telem a správcem nemovitosti došlo k požáru 

Dostala se mi do rukou mimořádná příloha 
zpravodaje o městském znaku, která mne velmi 
potěšila obsahem textové části, horší to však bylo 
s tím, co měl text obhajovat.

A to změnu městského znaku.
Přiznávám, že v tom, abych mohl zasvěceně 

a odborně diskutovat o dané tématice jsem na-
prostý laik. Protože znak bude zastupovat i mne, 
dovolím si několik připomínek. Píše se:

„O symbolu jestřába na pečeti, jak je už řadu 
let skutečně mylně domníváno, nemůže být vůbec 
uvažováno. Jeho použití ve znaku by svědčilo 
o značné lingvistické naivitě a neznalosti histo-
rických souvislostí….!“ Přesto je dravec (prý bez 
bližšího určení) ve znaku použit! Pokud by měl 
být použit jakýkoli pták ve znaku za Jestřebí, 
přikláněl bych se k názoru kronikáře p. Třísky, 
že pták v pečeti je pták vodní, a měl by být také 
takto přenášen. K tomu mne utvrzuje i názor 
pana PHDr. Šrámka z Ústavu pro jazyk český 
v Brně, u kterého jsem problém konzultoval, že 
slovo „Rajec“ má souvztažnost na rašeliniště, 
slatiny, blata, močály. Vezmu-li si do rukou mapu 
s názvy měst, pak zjistíme, že všechna takto 
a tomu podobná jména jsou jména osad ležících 
v nížinách, soutocích řek apod. Je tedy velmi 
pravděpodobné, že na mokřadech, které zde 
byly v dobách kolonizace, opravdu kupř. volavky 
žily. Když tedy do znaku ptáka, tak rozhodně ne 
dravce, který musí mít povinnou a zvýrazněnou 
výbavu – zbraně. Proč tyto zdůrazňovat, my přece 
nejsme žádní militantní občané, ale mírumilovný, 
pracovití lidé, toužící po míru! Navíc, mohu-li být 
upřímný, mluvil jsem o tom s mnoha lidmi, zajímal 

podkroví a znehodnocení budovy. K požáru, 
který byl chválabohu zpozorován včas, přijelo 
osm hasičských sborů a oheň byl likvidován 
během tří hodin.

Ale abychom nepsali jen o nepěkných vě-
cech, musíme opětovně pochválit karolínské fot-
balisty za výsledky v roce 2007, a popřát jim aby 
si bojové nasazení udrželi ještě další léta a všem 
občanům Karolína hodně zdraví, pracovních 
i osobních úspěchů, příjemné životní okolí.

Karolínští

O MĚSTSKÉM ZNAKU
ANEB ZMĚNA ZA KAŽDOU CENU?

mne jejich názor, a ti mi řekli, potvrdili, že to co 
je navrženo, představuje spíše vzteklou husu se 
zobákem křížence papouška a pelikána. Nevím, 
mám-li být – dle slov heraldika Jiřího Loudy, na 
znak nesmírně pyšný, a zda skutečně představuje 
současnost našeho města.

Název části obce Jestřebí opravdu je vykládán 
od slova „triebiti“, což by též mohlo vysvětlovat i tu 
možnost, že založení obce se dostalo do znaku. 
Pak by bylo ale správnější, aby ono krojidlo a rad-
lice přináležely Jestřebí, nežli Rájci.

Zmiňujete se též o ročence z roku 1978, která 
vypovídá i o použitých barvách ve znaku. Lesní 
hospodářství je zde představeno barvou zelenou, 
o červené se nemluví. I v návrhu novém jsou pou-
žity dvě barvy. Už nevadí lesní hospodářství jako 
průmysl, když pila zmizela z předělu?. Co potom 
znamená červená? Znamená snad onu Loudovu 
hrdost na komunistickou minulost i současnost?

Přemýšlím, proč se vlastně znak, zaběhlý 
a myslím i dost srozumitelný, vůbec musí měnit? 
Vždyť návrh v podstatě s ničím novým nepřichází, 
jen přehodil znaky shora dolů a naopak.

Někomu vadí pila a nevadí zemědělské ná-
řadí, někomu ladí ladné křivky ptáka (ODS také 
mají ptáka a nikdo, asi ani oni sami nevědí, co 
je to zač) a musí být nahrazen něčím opět „bez 
bližšího určení“.

Přemýšlím nad tím, že v podstatě ani jedna 
figura není pravým zástupcem města, s barvami je 
znak také na štíru. Snad ta vlnovka by mohla cha-
rakterizovat Svitavu, řeku, kterou dobře známe, ať 
z procházek kolem ní, tak z nošení pytlů s pískem, 
když k nám není přívětivá. Hledat skutečně figuru, 
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charakterizující celé město, je skutečně obtížné. 
Nezávidím tvůrcům. Přesto si myslím, že máme 
co dát do znaku, co město proslavilo po celém 
světě, co sami píšeme na propagační materiály, 
co zdobí gratulace, které MěÚ rozesílá důchodcům 
k narozeninám, co už zde má tradici skoro sto let, 
a na co zřejmě jsou mnozí pyšní, i když si to třeba 
nezaslouží.

Každému z nás se jistě dostala do rukou 
brožura Rájec- Jestřebí, město jiřin.

Proč bychom my nemohli mít jiřinu ve znaku. 
Nebo kamélii! Měli jsme snad málo výstav různě 
po světě, abychom se tím mohli i nadále chlubit, 
být pyšní, že je máme, že máme lidi, kteří je 
dovedou pěstovat a dělat městu reklamu. Že to 

je věc, která přivádí do našeho kraje spoustu ná-
vštěvníků, kteří o nás vědí a dál budou šířit slávu 
tohoto místa?

Myslíte, že by tvůrce nového znaku nevymys-
lel takovou úpravu těchto prvků, aby odpovídaly 
představám heraldiky? Věřím, že by stačilo ho o to 
jen požádat, a že by to přišlo finančně stejně, jak 
když „vymyslel“ otočit znak vzhůru nohama.

Když mohli mít ve znaku jednu jedinou růži 
Rožmberkové, a to byli nějací páni, proč bychom 
my nemohli mít jiřinu! Třeba.

Omlouvám se za poněkud emocionálně la-
děné povzdechnutí, ale musel jsem se svým 
názorem na vzduch.

Karel Švéda

Život je velký dar,
den každý vezmi vděčně,
který Ti život dá
na světě nejsme věčně.
Život je velký dar.

Závěrem kalendářního roku každý z nás 
bilancuje, co se mu v uplynulém roce podařilo 
či nepodařilo splnit. Tímto hodnocením se 
zabývala komise pro občanské záležitosti při 
MěÚ v Rájci-Jestřebí. Tato komise je trochu 
specifická a to v tom, že členky pracují po celý 
rok mezi našimi staršími 
spoluobčany. Navštěvuje-
me jubilanty při dovršení 
80, 85 let života a potom 
každým dalším rokem. Při 
těchto návštěvách v rodi-
ně předáváme oslaven-
cům blahopřání a dárkový 
balíček. Členky komise je 
také informují o nových 
sociálních dávkách, které mohou uplatňovat. 
Tato setkání jsou velice milá a dojemná. Osla-
venci vzpomínají na svoje mladá léta, kam 
a s kým chodili do školy, kde pracovali, jaké 
měli zájmy a koníčky. Srovnávají, jak se jim 
žilo dříve a nyní, mají konstruktivní návrhy a při-
pomínky na zlepšení vzhledu svého bydliště.  

Z ČINNOSTI KOMISE PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI

Při těchto setkáních se zapomíná na čas.
V r. 2007 jsme uskutečnily 59 návštěv, 

z toho 35 v Rájci, 22 v Jestřebí, 2 v Karolí-
ně a 2 v Holešíně. Vánoční balíčky obdrželo 
celkem 54 našich spoluobčanů. Nejstaršími 
občany našeho města je paní Květuše Jedlič-
ková (97 roků), pan Oldřich Plhoň (95 roků), 
pan Karel Novotný (94 roků) a paní Helena 
Rašovská (94 roků).

„Jen stromům se počítají léta, moudrý 
člověk nestárne.“

Členky komise poprvé připravily setkání 
70 a 75letých občanů, které 
se uskutečnilo 8. listopadu 
v zasedací místnosti Měst-
ského úřadu v Rájci-Jestřebí, 
kde bylo připraveno setkání 
s představiteli města. Starosta 
Ing. Pavel Perout přítomné se-

OD NAŠICH DOPISOVATELŮ
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známil s výhledem plánova-
ných akcí na rok 2007 – 2010, 
následovala beseda s mís-
tostarostou Antonínem Hří-
balem, který byl doslova pod 
palbou dotazů a připomínek. 
Občané se zajímali o vzhled 
města, o zajištění bezpečnos-
ti občanů zejména ve večer-
ních hodinách, o stavbu silni-
ce Blansko-Boskovice s vyřešením průjezdnosti 
městem, o rekonstrukci Sokolovny a nákupního 
střediska, atd. Žáci Základní umělecké školy, za 
doprovodu paní učitelky Sychrové, Březinové 
a Pernicové, líbivou hudbou, sólovým i skupi-
novým zpěvem přispěli ke slavnostní atmosféře 
setkání. Na závěr hudebního programu předaly 
děti každému účastníkovi karafiát a malý dáre-
ček na památku.

Po oficiálním zakonče-
ní setkání se ani nechtě-
lo jít domů. A tak se ještě 
chvíli besedovalo u dobré 
kávy a malého pohoštění. 
Všichni jubilanti ocenili, 
že komise pro občanské 
záležitosti připravila toto 
setkání. Poděkování patří: 

Janě Skácelové, Marii Burgetové, Mgr. Miluši 
Kalasové, Marii Staňkové, Evě Vitouchové, 
MUDr. Ludmile Juránkové, Marii Hajdamacho-
vé, Věře Frantelové, Martě Michálkové, Aleně 
Kuchařové, Anně Cihlářové, Bc. Jar. Šamalíko-
vé, Elišce Hájkové, Mil. Kejíkové a matrikářce 
Miroslavě Bezděkové. Ať žije setkání v r. 2008 
ročníků 1933 a 1938.

Mgr. Miroslava Vašíčková
předsedkyně komise

Stalo se již tradicí, že podzimní členská 
schůze místní organizace Svazu tělesně po-
stižených (STP) v Rájci-Jestřebí je obohacena 
o přátelské posezení při hudbě. Nejinak tomu 
bylo i letos. Více než 130 našich členů se vydalo 
v pátek 23. listopadu do pěkného podzimního 
počasí, buď pěšky, autem nebo autobusem 
do Staré školy v Ráječku. Nejdříve členové 
organizace vyslechli krátké vyhodnocení akcí 
v r. 2007 s výhledem na rok 2008. Výbor zor-
ganizovat dva jednodenní zájezdy (Kroměříž, 
Litomyšl), dva ozdravné pobyty (Luhačovice, 
Mariánské Lázně), každý týden masáže a re-
habilitační cvičení. Na r. 2008 máme zajištěné 
dva týdenní rekondiční pobyty (Luhačovice), 

POSEZENÍ U CIMBÁLU

ozdravný pobyt v Beskydech, dva jednodenní 
zájezdy (Věžky, Polička), masáže a rehabilitační 
cvičení. Členové byli informováni o plánovaných 
pobytech organizovaných okresním výborem 
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STP a Svazem postižených civilizačními choro-
bami (SPCCH) a nových sociálních vyhláškách, 
platných od 1. 1. 2008.

Příjemnou atmosféru členské schůze na-
vodila s více než dvouhodinovým 
programem Varmužova cimbálová 
muzika, která svým vystoupením 
postupně rozezpívala celý sál. Z té-
to kapely hráč na cimbál Richard 
Mokrý začínal se svými hudebními 
začátky v rájecké cimbálové muzi-
ce, na kterou má velmi pěkné vzpo-
mínky. Pozvání k účasti na našem 
posezení přijala Mgr. Inka Alexová, 
se kterou Ríša hrával. Nejenom 
účastníci posezení, ale i paní učitel-
ka Alexová, souhlasně pokyvovali 
hlavami nad „umem“ cimbálovky. 
Snad nejlépe to vyjádřila slovy: 
„Kdo umí, ten umí. Je to pohlazení 
na duši. Nic lepšího v dnešním dni 
nebylo.“ Závěrečné sólové vystoupení ve hře 
na cimbál bylo důstojným rozloučením s touto 
kapelou. Od posluchačů zaslouženě všichni 
sklidili dlouhotrvající potlesk.

Ke sváteční pohodě a navození dobré 
nálady přispělo také malé občerstvení s po-
píjením dobrého vína. To vše patří k cimbálu 
a na posezení s přáteli.

Na závěr odpoledne proběhlo losování tom-
boly, na kterou se každý těšil. Viděli jsme napětí 
ve tvářích přítomných, jestli právě to jeho číslo 
nevyhraje. Mohli jste vyhrát květiny, potravinové 
balíčky a sladkosti, vitamíny, domácí zabíjačku, 
hygienické balíčky, ovoce, dárkové certifiká-
ty, kvalitní med, atd. Výbor STP děkuje všem 

sponzorům, kteří přispěli do tomboly: Penzion 
Kopeček, Potraviny pí Mazancová, pekárna Bla-
žek Ráječko, lékárna, zahradnictví Doubravice, 
kadeřnictví Zita, drogerie, pivovar Černá Hora, 

sklenářství Žabka, zlatnic-
tví pí Havlíková, koupelnové 
studio p. Hepp. Po čtyřech 
hodinách dobré zábavy si 
všichni přítomní odnášeli 
domů nejenom výhry, ale 
i dobrou náladu z příjemně 
prožitého dne.

Ještě d louhou dobu 
nám v uších doznívaly líbivé 
melodie cimbálovky, mno-
zí účastníci si pobrukovali 
známé písničky po cestě do 
svých domovů. Bylo příjem-
né aspoň na chvíli oprostit 

se od každodenních starostí a s optimismem 
hledět do dalších dnů. V každém dni bychom 
si měli najít něco příjemného, krásného. A my 
jsme to našli, nebo aspoň jsme se o to poku-
sili. Děkujeme všem, kteří se na organizování 
podíleli.

Za výbor STP 
Mgr. Miroslava Vašíčková – předsedkyně

P Ř Á N Í

Výbor místní organizace Svazu tělesně 
postižených v Rájci-Jestřebí přeje všem 
občanům našeho města hodně zdraví  
a dobré pohody po celý rok 2008.
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„Mikuláš a loupežníci“ – Kostel Všech svatých v Rájci – 9.12.2007

POHÁDKA UDĚLÁ  VŽDY RADOST DĚTEM I DOSPĚLÝM

Na příchod sv. Mikuláše se těší hlavně děti – Kostel Všech svatých v  Rájci – 9.12.2007
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ZPRÁVY ZE SPORTOVNÍHO KLUBU RÁJEC-JESTŘEBÍ
Ping pongu se účastnili registrovaní i neregistrovaní hráči

Dvacátý ročník předvánočního turnaje ve stolním tenise se konal za zelenými 
stoly v hernách Sportovního klubu Rájec-Jestřebí „Na Rybníčku“. Účastnili se ho 

hráči z Bořitova, Doubravice, Jestřebí a Rájce.
Utkání se hrálo ve dvou skupinách, nejlepších osm se utkalo ve vyřazovacích bojích. Ve těch 

si nejlépe vedl Jiří Kovář ml. z Bořitova, který se stal celkovým vítězem, druhé místo vybojoval 
Jiří Vodák z Rájce-Jestřebí a třetí místo obsadil Michal Zouhar. Poděkování patří panu Antonínu 
Řezníčkovi-Podloučkovi jako hlavnímu pořadateli a panu Karlu Schmidtovi a Jaroslavu Čepovi a 
všem sponzorům za pěkné ceny pro všechny účastníky soutěže.

První tři hráči zleva: Jiří 
Vodák, Jiří Kovář ml. a 

Michal Zouhar

Účastníci dvacátého ročníku před vyhlášením 
celkových výsledků

Foto: Jan Vozdecký

SPORT



27

ZPRÁVY ODJINUD

24. 1. čtvrtek v 18.00 hod  BONTON
KRÁLOVNA ALŽBĚTA: ZLATÝ VĚK

Žena, bojovnice, královna. Postavila se nejmoc-
nější armádě světa. Unikla pokusu o atentát. Kvů-
li vyššímu zájmu obětovala svou lásku a nechala 
popravit příbuznou. Jmenovala se Alžběta a pře-
devším díky ní se Británie může chlubit přívlast-
kem Velká. Film Zlatý věk líčí vrcholné období její 
vlády v druhé polovině 16. století. I když film stojí 
na hereckých výkonech hlavních představitelů, 
nelze opomenout ani vizuální stránku, která vr-
cholí ohromující námořní bitvou se španělskou 
armádou.V hlavní roli Cate Blanchett, dále hrají 
Clive Owen, Geoffrey Rush, Rys Ifans.
Historický film V. Británie s českými titulky. 
Česká premiéra 22.11.2007
Vstupné 39. – + 1. – Kč             114 minut 

mládeži do 12 let nevhodný

31. 1. čtvrtek v 18.00 hod BONTON
VENUŠE

Láska kvete v každém věku. Maurice (Peter 
O´Toole) je stárnoucím, ale slavným hercem. 
O jeho nejlepšího přítele Iana (Leslie Philips) 
se začne starat jeho praneteř Jessie (Jodie 
Whittaker) a požitkář Maurice v ní najde zalíbení. 
Maurice se rozhodne přemluvit Jessie, aby stála 
modelem pro studenty malířství. Je to i proto, že 
by se na ni rád podíval. To však rozeběhne celou 
řadu nečekaných kiksů a událostí, jenž oba ak-
téry hluboce poznamenají. V tom dobrém slova 
smyslu. Ovšem čas nezadržitelně běží…
Komedie V. Británie s českými titulky. 
Česká premiéra 2.8.2007
Vstupné 39. – + 1. – Kč               95 minut 

mládeži do 12 let nevhodný

NESEĎTE DOMA – PŘIJĎTE DO KINA
I v roce 2008 zůstává pravidelným promítacím dnem 
čtvrtek, začátek představení vždy v 18 hodin.
Na Vaši návštěvu se těší zaměstnanci kina 
Doubravice nad Svitavou.

Všem návštěvníkům filmových představení 
v našem kině – těm současným,  

i těm budoucím přejeme šťastné vykročení 
do roku 2 0 0 8.

PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU – LEDEN 2008•  •  •  •  •  •  

• Nabízím soukromou 
 výuku/doučování  

FRANCOUZŠTINY. 
 Tel.: 732 659 682

• Maminka na MD se dvěma 
dětmi (2 a 5 let) ráda po-
hlídá Vaše dítko (případ-
ně dvě děti) ve věku 1 až 
4 roky. Přijďte se za námi 
podívat.  
Těšíme se na Vás.  

 Tel.: 732 659 682

INZERCE

• Plošná inzerce:  4,– Kč za 1 cm2

• Podnikatelská řádková inzerce: 
 1. řádek 20,– Kč, další řádky 10,– Kč
• Prodej občanům: 
 1. řádek 10,– Kč, 
 další á 5,– Kč

Podnikatelům i fyzickým osobám nabízíme možnost plošné i řádkové inzerce

NABÍDKA INZERCE

Uzávěrka zpravodaje je vždy do 10. dne v měsíci. 
Podrobnější informace můžete získat na radnici.
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Jarka Čermáková a Hanka Nováková Janíčková

ČTVRTEK, PÁTEK, SOBOTA    15 – 19 h.
NEBO PO TEL. DOMLUVĚ

Budovatelů 567, Rájec

TESTUJEME PLEŤ ZDARMA

Nezávislý kosmetický poradce :
Jarka Čermáková 739 22 07 41 – Hanka Nováková Janíčková 605 06 06 61, e-mail: hanoja@seznam.cz

INZERCE



7. 12. 2007 – Adventní koncert v kostele Všech svatých.
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